
 

   
Dagsorden: LBO –BESTYRELSESMØDE 10/04-24 17:00-19:00. 

 

Deltagere: Trine, Stine, Thomas, Charlotte, Nicholle, Isaac, Winnie, Esben og Tanja 

Afbud: Pia  

Ref.:  Tanja/ Esben 

Sted: Pauserum. 

  

1.Referat fra sidste møde:   

Det, der mangler fra sidst, tages op på dette møde. 

2.Sidst nyt fra Elevråd:    

Fokus på udvikling af anti- mobbestrategi.  

Hvad tænker eleverne er vigtigst? 

Øvrige punkter fra elevråd: 

I elevrådet har de talt om mobning og definitionen af mobning – Isaac og Esben fremlægger 

elevrådets udsagn fx skal der foregå over flere gange/længere tid. Hvor går folks grænser og 

har vi forskellige grænser. Er pigefnidder mobning?  

Isaac fortæller, at de ikke rigtigt oplever mobning på mellemtrinnet, men at der kan være 

konflikter i indskolingen – alder og modenhed gør noget. 

Eleverne oplever at deres konflikter bliver løst. 

I SFO oplever børnene at de nogle gange selv kan løse deres konflikter. 

Elevrådet synes, at det stadig er en god idé at gårdvagten har gule veste på, da det gør det 

meget nemmere for børnene at finde en gårdvagt.  

Nogle elever forespørger, at de yngste elever ikke altid skal være med til at spille fodbold i 

frikvartererne. Bestyrelsen foreslår at de yngste fx får en ugentlig dag, hvor de må være med 

til at spille fodbold.  

De to røde bænke er sat op (fra trivselsdagen); 1 ved indskolingen og 1 ved mellemtrinnet. 

Hvis et barn har behov for en at tale med/lege med, kan det sætte sig på bænken. Så kan de 

andre se, at han/hun har behov for leg/snak. 

Der er nogle børn, der oplever at der på nettet skrives grimme ting til hinanden. Eleverne 

synes at det er godt, at det tages op i skolen.  

Der har været ønske fra eleverne ang. puder til stolene – vi har en kasse med puder, som 

fordeles ml. 4.-5. og 6.kl. til afprøvning 

Mht. ønske om nyt til legepladsen: Esben følger op på mulighederne for at overtage noget fra 

de skoler, der lukker.  

Som forberedelse til Landsbyfesten sendes der en ”forslagskasse” rundt i klasserne, hvor 

eleverne kan komme med forslag til festen fx riste skumfiduser og lave snobrød.  

Disse forslag vil blive behandlet på næste elevrådsmøde. 

Vi ønsker eleverne så aktivt deltagende som muligt. 



 

   
3: Præsentation og gennemgang af vores udviklingsplan 23-26. 

 

Esben fremlægger udviklingsplanen for Østofte Landsbyordning. Trine (fra bestyrelsen) har 

været med til den ene udviklingssamtale sammen med staben, ledelse, sektorchef og -

souschef.  

Indholdet i udviklingsplanen defineres bl.a. udstukne område fra STUK samt hvad skolen finder 

vigtigt.  

Forandringsmodellerne i planen er udarbejdet ud fra punkterne: Udfordringer, indsatser, tegn 

og kortsigtet mål.  

Mht. Guidet Reading er 0.kl.nu med, mens nogle af 3. kl. er gået videre til ”roman-læsning”.  

Der er målt progression i elevernes resultater, og der er evidens for at det virker.  

Udviklingsplanen er dynamisk og vil løbende blive justeret.  

 

Vi spiser aftensmad. (Elevrådsrepræsentanter spiser med) 

 

4: Landsbyfest 4/6: ideer og status. 

Winnie beskriver hvad indskolingen skal arbejde med; forud for festen skal indskolingen på 

Den Blå Planet. Der skal arbejdes med fisk/ ”under vandet” før og efter turen.  

Mellemtrinnet har ikke helt fastlagt sig på deres tema.  

Elevrådet byder også ind med ideer.  

Børnehaven står for ”mini-tivoli”, hvor der vil være forskellige aktiviteter. 

Der er ønske om at der vil være salg af kaffe/kage både i pauserummet og i børnehaven. 

 

Specialskolen holder sommerfest samme dag.  

Bestyrelsen opfordres til at byde ind med ideer til festen.  

 

5:  Budget kommende skoleår. (skole, sfo og børnehave) 

Esben gennemgår budgettet for Landsbyordningen. 

På skolen løber budgettet lige rundt.  

SFO- budgettet ser fornuftigt ud. Skolen køber timer af SFO’en til pædagogerne i skoledelen. 

Børnehavens budget er i underskud 

 

6: Børnehave: Tilsyn, madordning. 

På sidste møde gav Tanja en orientering om status på dette års tilsyn (januar 2024). 

Tilsynsførende har valgt at justere på hendes skalering af tilsynet, og derfor er børnehaven 

ikke kommet under skærpet tilsyn, sådan som først udmeldt.  

Der skal stadig arbejdes med anbefalingerne fra tilsynsrapporten. 



 

   
Sundt frokostmåltid: Afstemningen skal sættes på hold, idet vi ikke kender rammen endnu, 

men der arbejdes på en mulig justering af løsningen.  

Valget bliver derfor IKKE i juni, men i stedet i august eller september 2024.  

Tanja melder ud, når hun ved nærmere. 

Personalesituationen: Aisa ansat i fast stilling. Lukas har fået barselsvikariatet.  

Vi har vægtet stabilitet og tryghed.  

7: Førskole: Orientering og aftaler. 

Stor klasse i år. 

Forældremøde i går tirsdag d. 09.04.24. I år havde vi valgt at lægge mødet efter skolestart, 

hvilket muligvis gjorde, at der var færre spørgsmål fra forældrene. 

 

8: SFO: Status, klubfest med mere. 

Klubfest: d. 19.04.24 er der Klubfest for vores SFO2 børn. Festen holdes i Holeby, og der er 

fælles transport på hjemturen. Kristian (tidligere elev på skolen) er booket som DJ til festen.  

Alle klubber står for en aktivitet; Østofte står for ”det muntre køkken”. Anita har sørget for at 

indsamle porcelæn og bamser.  

Østofte står desuden for slush-ice. 

Pt. er der 10 børn tilmeldt. 

Der er konstateret rotter i skuret på legepladsen, så pt må intet derfra benyttes. Rotterne skal 

bekæmpes og derefter skal der vaskes af.  

 

9: Naturprojekt/ august 24: Status og planer. 

Gennemgang af de foreløbige planer for dagen: 

Natur/Kultur-festival d. 31.08.24 fra kl. 10-18 ved Østofte Skole. Forskellige aktiviteter bl.a. v 

lokale foreninger, arbejdende værksteder, Sebastian Klein optræder. 

Alt hvad der kræver tilladelser vil blive ovre i byparken.  

Bestyrelsen forespørger, om der er behov for opmærksomheder mht. forsikringer for 

skoledelen, men det er ikke tilfældet. 

Opfordring fra bestyrelsen til at der kommer en udmelding til forældrene mht. forventningerne 

i forhold til hvem/og hvornår der er opsyn med børnene – er det forældre eller ansatte? Kan 

medarbejderne tage ansvar for deres gruppe børn? Der bliver stor brug for forældrehjælp. 

Forslag om at eleverne fx har 1 times undervisning (ved fx fuglekasseværkstedet), hvor 

forældrene skal sørge for at barnet afleveres og derefter afhentes. Klare retningslinjer for dette 

- helt ned i detaljen.  

Forespørgsel om der vil blive tilbudt fx et læseværksted”, hvor der læses højt for børn, der har 

behov for lidt ro/en pause. 

Der er møde i gruppen igen i morgen torsdag d. 11.04.24.  

 



 

   
10: lukning af Holeby og Horslunde: Muligheder og begrænsninger. 

Esben orienterer om at det snart er muligt at indgive ønsker om undervisningsmaterialer, 

smartboards og inventar fra de to skoler.  

Begrænsningen er at vi skal vente helt til de faktisk lukker. 

 

11: Eventuelt: 

Forældrehenvendelse vedr. 2.kl; der har været problematikker i klassen, men umiddelbart er 

det lukket ned. Alle har været inviteret til samarbejdsmøder, hvor udfordringer kan løses. 

På skolen kan bl.a. vores LKT være med til at arbejde med børnenes indbyrdes konflikter.  

Den største udfordring er, når forældrene er medvirkende til at holde konflikterne i gang på 

trods af at børnene selv har lagt låg på.  

 

Næste LBO- Møde: 6/5-24. 

Kommende punkter:  

Landsbyfest igen. 

Naturprojekt 31/8. 

 


